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Żydzi są pobożni. Biorą Boga na serio.
W dzień święty Jezus przyszedł jak wszyscy do synagogi w Kafarnaum na słuchanie Tory i
modlitwę.
Św. Marek ewangelista jest precyzyjny. Określa 
czas: szabat;
miejsce: synagoga w Kafarnaum;
uczestników: mieszkańcy Kafarnaum i świeżo powołani uczniowie Jezusa.

Czy to takie ważne, gdzie i kiedy się coś wydarzyło?
W Kafarnaum czy Nazarecie, jakie to ma znaczenie dla nas? Po co nam te szczegóły?

Dla współczesnych Marka to nie jest obojętne.
Jego opisów słuchają ci, którzy byli naocznymi świadkami wydarzenia. Dla nich nie jest
obojętne, czy coś jest opisane zgodnie z prawdą, czy nie. Oni stoją na straży wiarygodności
przekazu św. Marka. A to już jest ważne też dla nas.

Czego byli świadkami zgromadzeni ludzie w synagodze w Kafarnaum w dzień święty?

  

  

         

Poproszono Jezusa, aby czytał Pismo i dał do niego komentarz.
Jezus mówi do wszystkich, a tych ogarnia coraz większe zdumienie i poruszenie.
Do tej pory przemawiali do nich uczeni w Piśmie, którzy interpretowali je zgodnie z
obowiązującą wykładnią.
Jezus mówi do nich mocą własnego autorytetu.  
Słuchacze odebrali to nauczanie jako Tego, który ma władzę.
Jezus mówi do wszystkich, ale swym nauczaniem zaczyna formować tych, którzy za Nim poszli.
Zaprasza ich do Szkoły Swoich Uczniów.

Nagle, wśród zgromadzonych, jakiś człowiek zaczyna się dziwnie zachowywać. Coś krzyczy,
zagłusza słowa Jezusa, nie pozwala Mu kontynuować. Wszyscy wiedzą, że jest we władzy
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złego ducha.
Jezus czyni wobec wszystkich znak swojej mocy i władzy.
I ja, my także stajemy się tego świadkami.
Surowo rozkazuje złemu duchowi i ten posłusznie opuszcza człowieka.
Wszyscy są mocno poruszeni, czy ja, my też?

Jezus ma władzę.
Jego słowo ma moc wiarygodnego nauczania o życiu według Królestwa Bożego.
Jego słowo ma moc uwalniania od wpływów złego ducha, uzdrawiania z grzechu (obojętności i
odrzucenia też), ze złych emocji i pamięci (przemocy, gniewu, odwetu i zemsty, braku
przebaczenia i pojednania).
Bóg czyni wielkie rzeczy.

Niedziela, świątynia, Słowo Boże proklamowane i przepowiadane, i wielki Znak mocy śmierci i
zmartwychwstania, i zesłania Ducha Świętego na zgromadzonych uczniów.
Słowo i Znak - sakrament koinonii z Bogiem.

Muszę zrezygnować ze swoich racji.
Poddaję się uzdrawiającej mocy pokoju Jezusa.
Mojego Jezusa.
Jestem uczniem w Jego Szkole.
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